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Č. j.: KaRek/0048/23 

Akademický senát Univerzity Pardubice 

 

Z Á P I S 

z 5. zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice, 

konaného dne 27. června 2023 v hybridní formě v zasedací místnosti rektorátu 

 

Přítomni: dle prezenční listiny celkem 29 senátorů z celkového počtu 39 (viz příloha).  

(21 senátorů přítomno prezenčně, 8 senátorů online) 

 

Program zasedání: 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

3. Schválení programu zasedání.  

4. Informace o činnosti předsednictva AS UPCE. 

5. Návrh IV. změn Studijního a zkušebního řádu Univerzity Pardubice. 

6. Návrh V. změn Statutu Univerzity Pardubice. 

7. Návrh Statutu Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice.  

8. Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 

Univerzity Pardubice za rok 2022. 

9. Žádost o vyjádření Akademického senátu Univerzity Pardubice k právním jednáním, 

kterými Univerzita Pardubice hodlá smluvně zřídit věcné břemeno – služebnost 

inženýrské sítě. 

10. Postup při navrhování delegátů do Studentské komory Rady vysokých škol. 

11. Různé. 

12. Informace k hodnocení studijních programů v Radě pro vnitřní hodnocení UPCE. 

Na začátku hybridního zasedání bylo přítomno 28 senátorů. 

Předseda Akademického senátu Univerzity Pardubice (dále jen „AS UPCE“ nebo „senát“) 

Ing. Petr Bělina, Ph.D., zahájil 5. zasedání AS UPCE, přivítal přítomné senátorky a senátory, 

rektora, vedení Univerzity Pardubice (dále jen „UPCE“ nebo „univerzita“) a hosty. 

Předseda, dr. Bělina, informoval o personální změně mezi senátory. Ke dni 31. 5. 2023 

rezignovala na post senátorky Mgr. Eva Hlaváčková, Ph.D., která byla senátorkou za Fakultu 

zdravotnických studií UPCE. V návaznosti na výsledek voleb do AS UPCE byla oslovena 

náhradnice Mgr. Kristýna Šoukalová, Ph.D., která nominaci do AS UPCE nepřijala. Další 

v pořadí byla oslovena Mgr. Iveta Černohorská, Ph.D., která nominaci do AS UPCE přijala 

a stala se senátorkou za Fakultu zdravotnických studií UPCE. 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

Navržení skrutátoři pro toto zasedání Ing. Ondřej Kuba, Ph.D., a Mgr. Michal Kleprlík, Ph.D., 

byli schváleni následným hlasováním.  

Hlasování se účastnilo 28 senátorů. 

Výsledek hlasování: 26 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 
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2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

Předseda AS UPCE, dr. Bělina, uvedl, že Pravidla pro distanční zasedání a hlasování AS UPCE 

byla senátorům zaslána s pozvánkou na dnešní zasedání. 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse.   

Hlasování se účastnilo 28 senátorů. 

Výsledek hlasování: 27 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Pravidla byla schválena. 

3. Schválení programu zasedání. 

Dr. Bělina seznámil přítomné s programem 5. zasedání a otevřel diskusi. K navrženému 

programu nebyly vzneseny žádné připomínky. Dr. Bělina informoval, že před zasedáním 

obdržel písemnou žádost rektora o vypuštění bodu č. 9 z dnešního zasedání. Rektor, 

prof. Čapek, vystoupil s doplňujícími informacemi a objasnil vzniklou situaci. Následně 

dr. Bělina vyzval senátorky a senátory k hlasování o tomto bodu.  

Hlasování se účastnilo 28 senátorů. 

Výsledek hlasování: 27 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Upravený program zasedání byl schválen. 

Program zasedání: 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

3. Schválení programu zasedání.  

4. Informace o činnosti předsednictva AS UPCE. 

5. Návrh IV. změn Studijního a zkušebního řádu Univerzity Pardubice. 

6. Návrh V. změn Statutu Univerzity Pardubice. 

7. Návrh Statutu Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice.  

8. Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 

Univerzity Pardubice za rok 2022. 

9. Postup při navrhování delegátů do Studentské komory Rady vysokých škol. 

10. Různé. 

11. Informace k hodnocení studijních programů v Radě pro vnitřní hodnocení UPCE. 

4. Informace o činnosti předsednictva AS UPCE. 

Předseda AS UPCE, dr. Bělina, shrnul činnost předsednictva od posledního zasedání AS UPCE. 

Uvedl, že navržený program zasedání byl schválen předsednictvem a materiály předložené 

k projednání na tomto zasedání byly podrobně diskutovány v rámci schůzek s vedením 

univerzity a v příslušných komisích AS UPCE. K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. 

5. Návrh IV. změn Studijního a zkušebního řádu Univerzity Pardubice. 

Úvodní slovo k tomuto bodu přednesl rektor, prof. Čapek.   

Podrobné doplňující informace podal prorektor pro vzdělávání a kvalitu, doc. Panoch. Uvedl, 

že předložený návrh IV. změn Studijního a zkušebního řádu Univerzity Pardubice reaguje 
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na potřebu úprav v několika oblastech a představil konkrétní navrhované změny, např. věcné 

doplnění údajů u předmětů v IS STAG, povinnost dosáhnout min. 10 kreditů v prvním ročníku 

NMgr. SP, úprava kontroly studia v souladu se změnou v čl. 5 odst. 6, možnost elektronické 

kontroly studijních výsledků, možnost stanovit dodatečné požadavky na disertační práci nebo 

úprava podmínek obhajoby disertační práce.  

Ve 14:35 se vzdáleně připojil senátor doc. Culek, přítomno 29 senátorů.  

Předseda Legislativní komise AS UPCE, dr. Šmíd, uvedl, že Legislativní komise AS UPCE 

doporučuje změnu ustanovení čl. 5 odst. 6 písm. c) tak, aby se povinnost dosáhnout 

za akademický rok 40 kreditů nevztahovala na doktorské studium. Důvodem jsou možné 

problémy, které by aplikace tohoto pravidla mohla způsobit studentům doktorských studijních 

programů se zavedeným kreditním systémem. 

Předseda, dr. Bělina, přednesl stanovisko Komise pro studium a tvůrčí činnost AS UPCE 

vypracované jejím předsedou, Ing. Šlapákem, které zní: „Komise pro studium a tvůrčí činnost 

AS UPCE se seznámila s pracovní verzí dokumentu a dne 5. 6. 2023 prostřednictvím předsedy 

AS UPCE předala vedení univerzity své dotazy a podněty k dokumentu. Dne 6. 6. 2023 

se členové komise zúčastnili online jednání se zástupci vedení univerzity a diskutovali 

jednotlivé připomínky k předkládanému materiálu. Předmětem jednání byl především záměr 

zavedení tzv. Univerzitní doktorské školy. Další část jednání se věnovala dalším připomínkám 

komise ke Studijnímu a zkušebnímu řádu UPCE. Dne 21. 6. 2023 projednala komise dokument 

formou online hovoru. Závěrem Komise pro studium a tvůrčí činnost AS UPCE doporučuje 

koncept Univerzitní doktorské školy diskutovat se všemi členy akademické obce, především 

s těmi, kterých se doktorské studium přímo týká. Komise projednala a doporučuje návrh 

IV. změn Studijního a zkušebního řádu Univerzity Pardubice ke schválení.“ 

K tomuto bodu proběhla diskuse, ve které vystoupili doc. Doležel, dr. Bělina, prof. Čapek, 

dr. Michálek, dr. Šmíd, dr. Horálek, doc. Panoch, doc. Jiránek, doc. Kleprlík, Ing. Leinweber. 

Diskutovalo se a byly zodpovězeny dotazy k předloženému materiálu, diskutována byla také 

povinnost získání 40 kreditů jako minimální hranice na postup do vyššího ročníku, dále 

pak problematika umělé inteligence nebo úpravy podmínek pro online zkoušení a možnosti 

opravy známek nejen v posledním roce studia. 

Předseda senátu ukončil diskusi a dal hlasovat o návrhu usnesení. 

Návrh na usnesení:  

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schválil návrh IV. změn Studijního 

a  zkušebního řádu Univerzity Pardubice v předloženém znění. 

Hlasování se účastnilo 29 senátorů. 

Výsledek hlasování: 21 PRO, 1 PROTI, 7 SE ZDRŽELO. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

6. Návrh V. změn Statutu Univerzity Pardubice. 

Úvodní slovo k tomuto bodu přednesl rektor, prof. Čapek, podrobné doplňující informace podal 

prorektor pro vzdělávání a kvalitu, doc. Panoch. 

Předložený návrh úpravy Statutu UPCE reaguje na potřebu změny a obsahuje úpravy, 

které zahrnují navýšení poplatku za přijímací řízení, přechod na elektronické platby, definici 

podmínek pro studijní programy v cizím jazyce atd. Tyto změny jsou zaměřeny na aktualizaci 

a přizpůsobení Statutu současným potřebám a požadavkům UPCE. 
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Předseda Legislativní komise AS UPCE, dr. Šmíd, uvedl, že Legislativní komise AS UPCE 

návrh projednala a doporučuje předložený návrh k přijetí v předloženém znění. 

Předseda, dr. Bělina, přednesl stanovisko Komise pro studium a tvůrčí činnost AS UPCE 

vypracované jejím předsedou, Ing. Šlapákem, v následujícím znění: „Komise pro studium 

a tvůrčí činnost AS UPCE se seznámila s pracovní verzí dokumentu a dne 5. 6. 2023, 

prostřednictvím předsedy AS UPCE předala vedení univerzity své dotazy a podněty 

k dokumentu. Dne 6. 6. 2023 se členové komise zúčastnili online jednání se zástupci vedení 

univerzity a diskutovali jednotlivé připomínky k předkládanému materiálu. Dne 21. 6. 2023 

projednala komise dokument formou online hovoru. Závěrem Komise pro studium a tvůrčí 

činnost AS UPCE projednala a doporučuje návrh V. změn Statutu Univerzity Pardubice 

ke schválení.“ 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. 

Návrh usnesení:  

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schvaluje návrh V. změn Statutu 

Univerzity Pardubice v předloženém znění. 

Hlasování se zúčastnilo 29 senátorů. 

Výsledek hlasování: 28 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

7. Návrh Statutu Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice. 

Předkladatelem tohoto návrhu je předseda AS FES, dr. Šmíd. Návrh Statutu byl schválen 

na zasedání AS FES dne 29. 5. 2023.  

Dr. Šmíd uvedl, že ve Statutu FES dochází k jediné věcné změně, kterou je prodloužení 

funkčního období vedoucích ústavů a Centra pro vědu a výzkum z tříletého na čtyřleté 

(čl. 17 odst. 2 a čl. 18 odst. 4 navrhovaného Statutu). Dokument je nicméně po formální stránce 

novým Statutem, nikoli novelou stávajícího Statutu. 

Dr. Bělina konstatoval, že k předloženému materiálu obdržel písemně souhlasné stanovisko 

rektora.  

Dr. Šmíd uvedl, že Legislativní komise AS UPCE návrh projednala a doporučuje jej k přijetí 

v předloženém znění. 

K tomuto bodu proběhla diskuse, ve které vystoupili Mgr. Rozen, dr. Šmíd, dr. Janderová, 

prof. Čapek. Diskutovalo se a byly zodpovězeny dotazy k předloženému materiálu. 

Předseda senátu ukončil diskusi a vyzval k hlasování.  

Návrh usnesení:  

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schvaluje Statut Fakulty 

ekonomicko-správní Univerzity Pardubice v předloženém znění. 

Hlasování se zúčastnilo 29 senátorů. 

Výsledek hlasování: 27 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 
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8. Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 

Univerzity Pardubice za rok 2022. 

Úvodní slovo k tomuto bodu přednesl rektor, prof. Čapek, který uvedl, že zpracovatelem 

Zprávy o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností UPCE 

za rok 2022 je Rada pro vnitřní hodnocení UPCE. Předložený materiál popisuje rozvoj systému 

zajišťování a hodnocení kvality na UPCE v základních oblastech, tj. vzdělávací a tvůrčí 

činnosti, a také zajišťování a hodnocení kvality souvisejících činností. V souladu s § 12a odst. 

4 písm. c) zákona o vysokých školách bude zpráva každoročně doplňována o její dodatek. 

Předseda, dr. Bělina, přednesl stanovisko Komise pro studium a tvůrčí činnost AS UPCE 

vypracované jejím předsedou, Ing. Šlapákem, v následujícím znění: „Komise pro studium 

a tvůrčí činnost AS UPCE se seznámila s předkládaným dokumentem. Komise předpokládá, 

že dokument projde formální a grafickou úpravou před zveřejněním. Zobrazení grafů není 

jednotné a v předložené verzi dokumentu nejsou některé údaje zobrazené na grafech čitelné 

(viz obrázek č. 9 předkládaného dokumentu). Dne 21. 6. 2023 projednala komise dokument 

formou online hovoru. Závěrem Komise pro studium a tvůrčí činnost AS UPCE projednala 

a doporučuje dokument Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávání, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností Univerzity Pardubice ke schválení.“ 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse.  

Návrh usnesení:  

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schvaluje Zprávu o vnitřním hodnocení 

kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Univerzity Pardubice za rok 

2022 v předloženém znění. 

Hlasování se zúčastnilo 29 senátorů. 

Výsledek hlasování: 28 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

9. Postup při navrhování delegátů do Studentské komory Rady vysokých škol. 

Slova se ujal předseda AS UPCE, dr. Bělina, který představil předložený návrh. 

Studentská komora Rady vysokých škol (dále jen „SK RVŠ“) je členem Evropské studentské 

unie. Vedení SK RVŠ chce i nadále v této unii setrvat a aktivně působit. Jednou z podmínek 

členství v Evropské studentské unii však je, že studentští delegáti v SK RVŠ jsou vybírání 

nezávisle, tzn. bez ovlivnění výběru akademickými pracovníky. Na druhou stranu zákon 

o vysokých školách (zákon č. 111/1998 Sb.) uvádí, že studenty do SK RVŠ deleguje 

akademický senát univerzity, který je složen jak ze studentů, tak akademických pracovníků. 

Aby bylo vyhověno požadavku Evropské studentské unie, budou nadále delegování do SK RVŠ 

pouze studenti, jejichž nominaci projednala a odsouhlasila Studentská rada Univerzity 

Pardubice.  

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. Dr. Bělina dal o tomto návrhu hlasovat. 

Návrh usnesení:  

Delegáty do Studentské komory Rady vysokých škol za Univerzitu Pardubice mohou být pouze 

studenti navržení Studentskou radou Univerzity Pardubice. Návrhy na delegáty mohou 

Studentské radě Univerzity Pardubice podávat pouze studenti Univerzity Pardubice. 
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Hlasování se zúčastnilo 29 senátorů.  

Výsledek hlasování: 28 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

10. Různé. 

prof. Čapek 

- reagoval na dotaz senátora doc. Kleprlíka, který se týkal bližších informací k plánu 

rozpočtu VVŠ pro příští rok. 

Dr. Kleprlík 

- informoval o stávkové pohotovosti kolegů z Filozofické fakulty Univerzity Palackého 

v Olomouci, kteří chystají stávku v návaznosti na avizované plošné škrty v plánu 

rozpočtu MŠMT na vědu a školství VVŠ. 

- informoval o tvorbě kolektivní smlouvy druhé odborové organizace. Dokument 

je veřejně dostupný na webových stránkách UPCE. Do diskuse se zapojil prof. Čapek. 

Doc. Černohorská 

- reagovala na dotaz senátora Ing. Leinwebera, který se týkal možného zavedení institutu 

ombudsmana na UPCE a na případných změn etického kodexu UPCE. 

Byla diskutována situace na ostatních VVŠ v ČR, do diskuse se zapojil prof. Čapek 

a dr. Bělina. Dále Ing. Leinweber seznámil přítomné s průběhem Konference 

akademických senátorů, která se uskutečnila na jaře tohoto roku na půdě VŠB-TUO. 

Jedním z hlavních bodů konference byla diskuse nad stavem kolejí a menz VVŠ. 

Ing. Leinweber informoval, že UPCE je v tomto ohledu jednou z nejlépe hodnocených 

univerzit mezi VVŠ v ČR. Dalšími tématy diskuse byl wellbeing studentů 

a zaměstnanců na VVŠ, problematika etických komisí a zavádění ombudsosob, 

případně jiných orgánů s podobnou funkcí v prostředí českých VVŠ. 

Dr. Bělina 

- informoval o následujícím zasedání AS UPCE, které je naplánované na termín 

3. 10. 2023. 

11. Informace k hodnocení studijních programů v Radě pro vnitřní hodnocení UPCE. 

Rektor prof. Čapek zahájil tento bod a poté předal slovo místopředsedkyni RVH UPCE, 

prof. Molkové. 

Místopředsedkyně RVH, prof. Molková, přednesla prezentaci s názvem Informace k procesu 

hodnocení kvality realizace studijních programů na Univerzitě Pardubice. Prezentace je uložena 

na intranetu: Informace k procesu hodnocení kvality realizace studijních programů 

na Univerzitě Pardubice (Akce pořádané AS UPCE). 

V 15:54 zasedání opustil senátor George Višněvský. 

V 16:08 zasedání opustili senátoři dr. Kuba a doc. Čapský. 

V 16:14 zasedání opustil senátor doc. Fischer. 

K tomuto bodu proběhla diskuse, ve které vystoupili senátoři dr. Bělina, prof. Čapek, 

doc. Krejčová, prof. Molková, doc. Kleprlík, doc. Culek. 

https://zamestnanci.upce.cz/sites/default/files/zamestnanci-studenti/2023-06/ing-michaela-jenickova/hodnoceni-kvality-sppro-as-upce202300679137.pdf
https://zamestnanci.upce.cz/sites/default/files/zamestnanci-studenti/2023-06/ing-michaela-jenickova/hodnoceni-kvality-sppro-as-upce202300679137.pdf
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V 16:20 zasedání opustil senátor Marek Manojlín. 

V 16:28 zasedání opustila senátorka Mgr. Lavrenčíková. 

V 16:30 zasedání opustil senátor prof. Imramovský. 

Na závěr 5. zasedání AS UPCE poděkoval předseda dr. Bělina všem senátorkám a senátorům 

za jejich účast a nastínil plánovanou činnost senátu pro nejbližší období. Následně zasedání 

ukončil. 

 

Zapsala: Ing. Michaela Jeníčková 

 

 

                                                                   Ing. Petr Bělina, Ph.D., 

                                                                        předseda AS UPCE      


